
Ben en Alwi Löwik uit Almelo pakken met hun “Rooie” de eerste in de VNCC op Bordeaux! 

De  wat oudere fondliefhebbers kennen de naam Löwik heel goed. De broers speelden jarenlang 

snoeihard met hun duiven en hebben vele kampioenschappen/overwinningen op hun naam staan. 

Echter men vindt hen niet bij de duifkampioenschappen. Ben gaf aan dat zij hun duiven maximaal 

aan twee fondvluchten laten deelnemen per jaar. Drie vluchten is bijna onmogelijk als je op nest 

speelt, dan moet de duif al bij de eerste fondvlucht in het snuitje van de uitslag staan. Maar de 

broers sparen ook liever hun duiven, bij twee zijn de kansen om meer jaren de duif met succes te 

kunnen spelen groter,dan bij 3 keer spelen. Duiven betalen een fysieke prijs bij iedere vlucht en als  

ze drie keer erg diep zijn gaan, is het maar de vraag of ze blijven presteren in de jaren die nog volgen. 

Vandaar dat hun “Rooie” ( 19-397 ) na zijn mooie prijs op Periqueux 2021 VNCC (  8e van 2713 duiven, 

geconstateerd om 04.31 ) niet over de kop werd gedraaid. Dit sparen werd nu beloond met een 

eerste VNCC Bordeaux  (2e S3) en men denkt de duif niet meer te gaan spelen. De doffer zal als 

kweker verder worden ingezet, mede gezien zijn vader de “Cahors-doffer” niet meer bevrucht. Deze 

krachtpatser vloog in 2012 eerste VNCC van 2381 duiven door in de vroege ochtend om 05.50 te 

arriveren. De moeder van de “Rooie”komt van kweekcentrum Friesland, zij draagt het edele bloed 

van Noël Peiren in zich en is zus van de 2e asduif Friesland. Ben vindt duiven die de eigenschap 

bezitten om de nacht te trotseren belangrijk zijn voor de stamvorming. Deze  erfelijke eigenschap 

moet je vastleggen. Het is geen toeval dat de “Rooie” zich  meldde om 06.02. !  En dat vroeg melden 

ging bij Periqueux in 2021 een beetje mis. De Rooie zat al in de spoetnik, toen Ben hem ontdekte. Dit 

jaar was Ben goed voorbereid en was vroeg uit de veren om  de prachtige aankomst van zijn doffer ( 

1e getekende) mee te maken. Hij vloog in één beweging naar binnen en als Ben met zijn ogen had 

geknipt, had hij hem niet gezien. Ben, hoe werd de duif voorbereid? Allereerst worden de duiven niet 



onder dwang getraind. Dit heeft geen zin, wij zitten tussen de hoge bomen van de buren en de 

duiven gaan hier gewoon in zitten, dus geen vlag bij ons.  Dit jaar mogen de duiven uit praktische 

overwegingen bijna de gehele dag vrij in- en uitvliegen en dat heeft de duiven goed gedaan. Bij ons in 

de buurt zitten twee paartjes slechtvalken,maar de aanwezigheid van kraaien en eksters zorgt er 

voor dat de slechtvalken niet bij onze duivenhokken in de buurt komen.  De duiven vlogen als 

voorbereiding 8 á 9 programmavluchten (vitesse en midfond vluchten). Dit jaar konden wij meeliften 

bij een groepje liefhebbers die de duiven nog enkele keren ongeveer 100 km (richting Venlo) lieten 

vliegen en ze zijn nog een keer op een oefenvlucht van Rijssen mee geweest.  Wij denken, dat 

hierdoor het oriëntatievermogen en scherp blijven  van de duiven beter is geworden. De gebroeders 

spelen hun duiven op nest. De Rooie”werd op een jong van negen dagen ingekorfd, terwijl hij al weer 

interesse begon te tonen voor zijn duivinnetje. Duiven krijgen het hele jaar volle bak  (Koopman All in 

One) en dit wordt zo nu en dan aangevuld met een zak ruivoer. Hier zit een grote variëteit van allerlei 

kleine zaden in, tevens wordt er energierijk vet voer verstrekt, echter een extra potje in de 

nestbakken kennen ze niet! Het hele jaar door staat er vitamineral, zeewier en roodsteen op het 

programma. Zo nu en dan na een zware vlucht komt er elektrolyten/druivensuiker in het water. Ben, 

jullie zijn door de wol geverfde liefhebbers, gevormd door de praktijk en jarenlange ervaringen, heb 

je nog een tip voor de liefhebbers? Jazeker! Laat je niet leiden door de commercie, om succesvol te 

kunnen verkopen is aanprijzen een must.  Om betere duiven op je hok te krijgen, moet je streng zijn 

in het selecteren. Dit houdt in duiven aanhouden die gemakkelijk gezond blijven en na een pittige 

vlucht snel recupereren. Ze moeten ook het goede gedrag tonen op het hok, geen angstige duiven, 

geen duiven die altijd als laatste binnen komen, liefst nestvast zijn. Duiven die als eerste hun hok 

verlaten bij het uitvliegen, hebben een streepje voor. De liefde voor hun partner en hok moeten ze 

tonen (nestspel). Selecteren is één van de belangrijkste factoren om succesvol te kunnen zijn in de 

sport. Dus niet aarzelen om duiven die niet voldoen te verwijderen. Als wij duiven bijhalen gebeurt 

dat heel selectief. De liefhebber moet  het zelfde systeem toepassen als de onze en zijn duiven 

moeten bij onze duiven passen. Bij Ton van der Walle hebben wij succesvol een paar duiven gehaald, 

waarmee wij nieuw bloed inbrengen in onze oude stam. Je kunt niet blijven voortborduren met je 

eigen oude stam. Op een bepaald moment moet er fris bloed in en dit geeft vaak een opleving in 

kracht en prestaties van je eigen stam.  Het commerciële gedoe in de winter op internet, gaat een 

beetje aan ons voorbij, zal ook wel met onze generatie te maken hebben. Vroeger hadden de 

mensen niet veel geld voor de duiven, dus men selecteerde hard en 10 duifjes in de winter was vaak 

de norm. Voor zieke en zwakke duiven had men geen plaats en wat zag je, haast geen verliezen bij de 

oude en jonge duiven. Duivensport is geëvolueerd tot bijna absurde vormen. Het verduisteren en 

bijlichten  en het gebruik van allerlei stimulerende middelen heeft niet (aantoonbaar) geleid tot 

gezondere duiven (doen de gebroeders dus niet). Misschien ligt daar  wel een oorzaak van de 

verliezen, die wij nu veelvuldig zien bij de jonge duivenvluchten. De natuur straft als men haar 

geweld aan doet! Vandaar dat wij onze jongen en jaarlingen niet over de kop spelen. Wij doen aan 

risicospreiding, steeds een groepje van 5/6 jaarlingen inkorven op een overnachtvlucht, ons doel is 

inkorven om ervaringen op te doen. Goed terugkomen en gezond blijven is voldoende om de winter 

door te komen (mag natuurlijk wel een mooie prijs vliegen). Als tweejarige moet er gepresteerd 

worden, tweekeer mis is teveel. Wij passen de droge-mest-methode  toe. In november worden de 

hokken schoon gemaakt door Willie Reuver en een jaar later komt hij terug.. Onze roosters moesten 

wij vorig jaar vervangen, ze waren doorgerot. De medische begeleiding past bij onze opvatting over 

gezonde duiven. Ze krijgen de verplichte enting tegen PMV en met het borsteltje wordt er tegen 

pokken behandeld. Enten tegen paratyfus gebeurt niet. Meer wordt niet gedaan, men wil sterke, 



gezonde duiven. De gebroeders Löwik zijn modale liefhebbes wat grootte betreft, zo’n 30 koppels om 

mee te spelen, hiervan is ongeveer de helft jaarling en men fokt ongeveer 70 jongen. De verliezen bij 

de jongen zijn niet groot. Je kunt er bijna de klok op gelijk zetten wanneer coli onder de jongen de 

kop op steekt. Na de 1e inkorving  ziet men een lichte vorm van coli bij de jonge duiven. Drie dagen 

zeer schraal voeren, blijkt veelal voldoende. Soms wordt er een zwak jong verwijderd. In feite kun je 

spreken van het team Löwik, want naast Ben en Alwi, helpt Paulien, de vrouw van Ben bij het 

verzorgen van de duiven. Zij laat de oude duiven rond zeven uur in het seizoen los en zorgt dat de 

jongen tussendoor hun training kunnen doen. Daarna worden de oude duiven weer losgelaten tot 

20.00 uur. Ben gaf aan dat juist het plezier in de sport belangrijk is en met zijn drieën de sport 

beoefenen geeft ongetwijfeld een extra dimensie aan de spelvreugde van onze mooie sport.  

Helaas konden wij geen contact krijgen met B. Elsweijer. In ieder geval feliciteren wij hem met zijn 

tweede prijs Bordeaux.   

 

Bernd Volmer uit Vreden ( Duitsland) heeft een beloftevolle jaarling: 3e VNCC. 

Liefhebber Bernd woont dichtbij de Nederlandse grens en speelt mee in de VNCC, hij kan daardoor 

aan meer fondvluchten deelnemen. Op dit moment speelt Bernd met 30 koppels op de fond, maar 

wil dit graag ophogen naar 50 koppels. Zijn ambitie is om in de toekomst in te korven op de 

Nederlandse nationale fondvluchten en mee te gaan spelen bij de ZLU. De 22-091 is gefokt uit een 

Jellema doffer gekoppeld met een duivin van Batenburg v/d Merwe, beiden zijn gekocht op Pipa.  Dit 

jaar vloog de doffer 3 keer de eerste op het hok van Bernd ( één dagfondvlucht, Ruffec en nu 

Bordeaux). De 22-091 kan nog uitgroeien tot een zeer goede vlieger als hij de trend volgend jaar 



doorgezet. De duiven worden op nest gespeeld en mogen iedere dag van 06.00 tot 18.00 vrij uit 

vliegen, ondanks het reële gevaar van de aanwezige roofvogels. De selectie gaat op basis van 

prestaties, maar jaarlingen krijgen de kans om zich als tweejarige te bewijzen. Elk jaar fokt deze 

liefhebber ongeveer 70 jongen om voldoende aanvulling te hebben. Dit jaar hadden met name de 

jaarlingen het zwaar met de vluchten, de oude en ervarende duiven brachten het er beter van af. De 

fondduiven worden opgevoerd met Vanrobueijs met als toevoegingen pinda’s, zonnepitten en 

vetvoer. Men gebruikt de producten van Beute met name LTW, een kruidenelixer voor de 

luchtwegen. Duiven krijgen individueel geen nestpotje met voer, wel worden de duivinnen van het 

nest gehaald en op een ander hok bijgevoerd. Om de duiven goed in conditie te krijgen worden ze 

tweekeer per week gelapt, zo’n 30 km. Tevens gaan ze mee op de vitesse, midfond en één eendaagse 

vlucht. Dan moeten ze er klaar voor zijn. Ieder geval de 22-091 was er duidelijk klaar voor. 

     

    


